
Minnesanteckningar KLARA granskarmöte 2023-02-07 
Tid: Klockan 9.00-11.45 
Plats: digitalt möte i Teams 
 
Närvarande                        
Petra Hagstrand Linköpings universitet 
Karin Hallstensson RISE 
Kristina Laurila Högskolan i Borås 
Per Liljelind  Umeå universitet 
Britt-Marie Olsson Stockholms universitet 
Charlotte Parsland Linnéuniversitetet (ordförande) 
Andreas Resar Region Västerbotten (delar av mötet) 
Gunilla Sandström Västra Götalandsregionen 
Cecilia Sundelin                 central granskare (sekreterare) 
Lisa Svedbom                    Högskolan i Skövde 
Mats Söderström Linköpings universitet 
Anders Thorén EcoOnline 
Cecilia Uppström Kungliga tekniska högskolan 
 
 
§1 Mötets öppnande och ev. presentation av deltagare 
Charlotte öppnade mötet och hälsade alla välkomna. En kort presentationsrunda följde. 
 
 
§2 Nästa möte 

- Nästa möte blir den 15-16 maj i Göteborg (Västra Götalandsregionen/Göteborgs 
universitet). Det blir ett kombinerat fysiskt/digitalt möte om minst fem deltagare 
anmäler sig till att vara med på plats, annars endast digitalt. 

- Mötet därefter blir den 19-20 september 2023 (endast digitalt). 
- Mötet därefter blir den 21-22 november 2023 i Linköping (kombinerat fysiskt/digitalt 

möte om minst fem deltagare anmäler sig till att vara med på plats, annars endast 
digitalt.) 

- Mötet därefter blir den 6-7 februari 2024 (endast digitalt). 
 

§3 Föregående mötesanteckningar (bereds i förväg av Charlotte och Frida) 
- För flampunkter >100 °C: Ser man bara 100,1 i fältet för flampunkt, och inte 

kommentaren (vilket är fallet i vissa rapporter) blir användaren lurad. >100 grader bör 
tolkas på samma sätt som ”N/A” alt. ”flammar inte” eller om punkten helt utelämnas 
från SDS rubrik 9. Utveckling krävs för att man ska kunna skriva ”större än” eller 
”mindre än” -tecken i fältet för flampunkt. Alternativet skulle vara en klickruta för 
flampunkter större än 100 grader. Beställning genomförd. 

- Förslaget från RISE om att inkludera listan som baseras på Konventionen om förbud 
mot kemiska vapen (Chemical Weapons Convention) i KLARA. Listan finns redan 
lokalt hos ett par medlemmar. Beställning genomförd. 

- Prefix för produktnamn och synonymnamn. Granskningsgruppen kommer inte vidare 
just nu. Frågan bordläggs. 



 
§4 Granskningsfrågor från kvalitetssamordnare 

- Ny fråga på FAQ? De frågor som hamnar på FAQ är frågor som Cecilia får in 
frekvent via supporten. Charlotte visade ett par exempel på frågor som kommit in. Är 
det någon som har en egen fråga att lägga till? Hör i så fall av dig till Charlotte eller 
Cecilia. 

- KEF:s hemsida. Nu ska även alla representanter på granskarmötet fått egen inloggning 
till KEF:s hemsida. Om du ännu inte fått inloggning, kontakta Charlotte. 

- Produkttaggen ”OK slutgranska”. Charlotte har sett att det är många produkter som 
felaktigt taggats med ”OK slutgranska”. Det handlar främst om märkningspliktiga 
produkter som bara har engelskt SDB och inte kan bli gröna. Cecilia tycker dessutom 
att många av produkterna som taggats med ”OK slutgranska” inte har rätt kvalitet. 
Tanken var ju att taggen skulle användas för att snabbt kunna granska gula produkter 
till gröna, men när de är av dålig kvalitet blir granskningsarbetet inte effektivt. Cecilia 
kan skicka ut en uppmaning till alla gulgranskare om att granska varje produkt 
noggrant innan de anger produkttaggen ”OK slutgranska”. 

- Cecilia har fått ett nytt ignorerande svar från Sigma-Aldrich, trots att KEF har skrivit 
ihop ett brev som förklarar vilka medlemmar KEF består av. Finns det något mer vi 
skulle kunna göra på inköpssidan för att få det att fungera på ett smidigare sätt? Frågan 
kommer tas upp på styrelsemötet på torsdag. 

 
§5 Föranmälda frågor från granskarna (anmäles senast den 27/1 till Cecilia) 
 
Frida Wahlund, 2022-12-02 

1. Angående EUH208. Jag kan tycka att om vi vet att ett ämne finns i produkten så är det 
logiskt (?) att aggregera till produkten även om vi inte vet i vilket halt? Som ytterligare 
ett undantag till 5.9.1, dvs inkludera de ämnen som måste listas på etiketten. Finns en 
vinst i att kunna söka fram dessa via KLARA. 
Svar: Det är en bra idé, men kan eventuellt vara svårt att genomföra i de fall ingående 
ämnes klassificering inte finns med i SDB under EUH208. Har du möjlighet att ta 
fram ett par exempel som du kan visa granskningsgruppen på nästa möte? 
 

2. UFI-koder i KLARA. Ska vi lägga in den informationen i granskningsverktyget och i 
så fall var? 
Svar: Det skulle gå att inkludera den högst upp i granskningsverktyget samt på PP-
sidan. Kan det vara intressant att även få med den i en kolumn i 
kemikalieförteckningen? Frida får gärna formulera ett förslag. 
 

3. Information om nanoformer i KLARA. Hur påverkar det användarna? Behövs den 
informationen i KLARA eller räcker det om den finns i SDB? 
Svar: Kommer det med i kommande uppdatering av CLP? Frida får gärna formulera 
ett förslag. 
 
 



Lisa Svedbom, 2023-01-13 
1. UN-nummer för kit. Enligt instruktionen ska fältet för UN-nummer lämnas tomt för 

kit som inte har UN-nummer. Men per automatik blir det NONE i fältet för UN-
nummer för ej märkningspliktiga produkter. Ska vi uppdatera 
granskningsinstruktionen så att den blir konsekvent med systemet? Det går ju även att 
ange fler UN-nummer i fältet, ska vi göra det? 
Svar: Om inte någon av kitkomponenterna har UN-nummer, kan vi skriva NONE i 
fältet för UN-nummer, på samma sätt som för ämnen och blandningar. Cecilia 
uppdaterar granskningsinstruktionen. När det gäller kit med kitkomponenter med 
olika UN-nummer, tar vi upp den frågan igen på nästa möte. Till dess kan alla 
mötesdeltagare hålla utkik efter kit med kitkomponenter som har olika UN-nummer för 
att få en uppfattning om hur vanligt det är samt hur vi kan lösa det. 
 

Cecilia Sundelin, 2023-01-26 
1. Se KLARA-id 220458, den klickbara produktinformationen längst ner på 

produktsidan ”Visa ev. hämtade uppgifter om CAS.298709-29-2”. Informationen som 
dyker upp är inaktuell. Ska vi ta bort möjligheten att klicka fram den? 
Svar: Granskningsgruppen är överens om att vi kan ta bort kopplingen till samtliga 
databaser under denna knapp. Anders ser till att kopplingen tas bort. 
 

2. Fråga från Viktor Appelgren, KTH (deltagare vid gulgranskarutbildningen 24-25/1): 
Jag har gjort lite undersökning angående en kemikalie, KLARA-id 157851. Den är 
hemlig, de får köpa in den mot att de inte redovisar innehållet. Som det ser ut idag, så 
kan vi nog här på KTH räkna med att detta kan uppstå igen. Jag har informerat vår 
miljökoordinator, som förhoppningsvis kommer kunna framföra det till Cecilia 
Uppström inom lagom tid. Men då jag förstod att ni skulle ha någon form av möte i 
KEF snart, så skulle jag vilja skicka med detta som en infopunkt, och att vi kommer 
behöva vägledning på hur det ska hanteras. 
Svar: Du behöver i första hand be leverantören om ett uppdaterat SDB. Om du ändå 
vill granska efter uppladdat SDB från 2012, aggregera ingående ämne i form av en 
”företagshemlighet”, finns som blå produkt.  

 
§6 Information från styrelsen 

- Nästa styrelsemöte är torsdagen den 9/2. 
- Styrelsen arbetar just nu med att förbereda årsstämman. Det kommer ett bli en 

kombinerad årsstämma och KLARA-dag den 16-17/3. Hela mötet är digitalt. 
Årsstämman hålls på förmiddagen den 16/3 och på eftermiddagen ett möte med fokus 
på KLARA-administratörer. På förmiddagen den 17/3 blir det fokus på 
riskbedömningsmodulen. Skicka gärna in de frågor ni vill ta upp direkt till Jane Poka 
på EcoOnline (jane.poka@ecoonline.com). Kallelse och länkar kommer skickas ut 
längre fram till respektive kontaktperson. Alla som har intresse är välkomna att delta! 
 

mailto:jane.poka@ecoonline.com


- Om ni har förslag på representanter till styrelsen, hör gärna av er till Charlotte! 
Styrelsen skulle gärna se någon ytterligare representant från en högskola/universitet 
för att få alla perspektiv, men alla är välkomna. 

- Även systemutvecklingsgruppen (SUG) behöver fler deltagare! Hör i så fall av dig till 
Martina Balaz (martina.balaz@bygg.lu.se) eller till någon annan i SUG. Du behöver 
inte vara granskare för att vara med i SUG. 

 
§7 Information från systemutvecklingsgruppen (SUG) 
SUG har sex ärenden som är aktiva just nu, med lite olika status: 
 

- Inventera flera produkter samtidigt (med hjälp av en bocklista) i stället för en i taget. 
Ligger för beslut i styrelsen. 

- Förslag om att man ska få upp en förklaring till respektive faropiktogram 
- Ersättning av en gammal produkt som finns på fler lagringsplatser, med en ny produkt. 

Det ska räcka med en knapptryckning för att ersätta flera gamla produkter med en ny 
produkt. 

Följande förslag ska skickas till EcoOnline för offert: 
- Möjlighet att kunna göra CMR-utredningar i riskbedömningsmodulen 
- Skapa en ny lista för peroxidbildande ämnen 
- Möjlighet att få avisering via mail när en riskbedömning godkänns 

Komplettering från EcoOnline: 
- Nyhet! Om man granskar om en grön produkt eller ändrar en gul produkt till grön blir 

tillhörigheten ALL. Om man behöver sänka status till röd, kan alltså alla inventera på 
den. 

- Nyhet! Det finns en ny funktionalitet ”import” som innebär att användarna kan ange 
vilket land man köpt in produkten från. Anges i inventeringsverktyget, syns inte i 
granskningsverktyget. 

- Databasvårdsuppdrag pågår, blir klart under februari. 
- På gång! Som gulgranskare ska man kunna inkludera ett nytt SDB till en grön produkt. 

Då blir produkten automatiskt gul, och granskaren har möjlighet att ändra ytterligare 
information. Sedan behöver produkten slutgranskas på nytt av en slutgranskare. 

Förslag från Cecilia: Ska vi införa en ny punkt i agendan ”Information från EcoOnline”? 
Charlotte och granskningsgruppen tycker det är ett bra förslag, kommer med i agendan 
från och med nästa möte. 

 
§8 Information från central granskare 

- Nya knappen ”Lokalt omgranskad”. Det finns en ny knapp i granskningsverktyget 
som heter ”Lokalt omgranskad” som ska användas på samma sätt som ”Omgranskad” 
men på gula produkter. Uppmaning till alla granskare att använda den vid 
omgranskning av en gul produkt! 

- Rapport från gulgranskarträffen 17 januari 2023. Totalt deltog nio deltagare från sju 
olika medlemmar (FOI, Högskolan i Borås, Linnéuniversitetet, Lunds universitet, 
Region Skåne, Region Stockholm och Umeå universitet). 

mailto:martina.balaz@bygg.lu.se


- Rapport från gulgranskarutbildningen 24-25 januari 2023. Totalt deltog nio deltagare 
från tre olika medlemmar (KTH, Malmö universitet och RISE). 

- Kommande aktiviteter för granskare (anmälan till Cecilia Sundelin): 
Gulgranskardag 18/4 2023 i Teams, anmälan öppen 
Gulgranskarträff 5/9 2023 i Teams, inbjudan ej utskickad ännu 
Gulgranskarutbildning 26-27/9 2023 plats ej bestämd ännu, intresseförfrågan skickas 
ut i mitten av mars 
Slutgranskarutbildning 17-18/10, inbjudan ej utskickad ännu. Observera att 
slutgranskarutbildningen 21-22 mars 2023 inte kommer att bli av, då intresset inte var 
tillräckligt stort. 
 

§9 Övriga frågor 
 
Anders Thorén, EcoOnline: Finns det behov av en systemmanual från EcoOnline? Är det 
någon som använder den? Granskningsgruppen tycker att den fyller en funktion och vill gärna 
att den uppdateras. Anders ser till att den uppdateras under våren, och fokuserar på de 
avsnitt som inte finns med i KEF:s granskningsinstruktion. 
 
Per Liljelind, Umeå universitet: Hur fungerar det med att uppdatera SDB i KLARA? Fångas 
nya SDB upp centralt på något sätt? KEF beställer kontinuerligt databasvårdsuppdrag som 
uppdaterar de mest frekvent inventerade produkterna i systemet. I övrigt är det upp till varje 
medlem att ladda upp nya SDB på sina egna produkter i KLARA. Anders Thorén informerade 
om att det tidigare har funnits ett förslag om att inventerare/användare ska kunna ladda upp 
nya SDB direkt i inventeringsverktyget, för att sedan flagga för granskarna att nytt SDB 
finns! Förslaget är inte längre aktuellt, men kan aktualiseras igen om önskemål finns. 
 
§10 Information från mötesdeltagarna (i mån av tid) 
(inga frågor hanterades)  
 
Cecilia Sundelin 2023-02-07 


